
   

Vragen Commissie Bestuur 14 oktober 2022  

 

ChristenUnie, Jan Henk Verburg, over PZEM-aangelegenheden (agendapunt  8) 

 

Vragen Commissie Bestuur Antwoorden  

De hoge energieprijzen treffen de inwoners van Zeeland behoorlijk, vooral de 
bewoners van (sociale) huurhuizen krijgen hiermee te maken, terwijl zij minder 
dan bezitters van een eigen huis in staat zijn maatregelen te nemen om de 
energierekening van hun huis te temperen. 
Bij alle nare gevolgen van de hoge energieprijzen, is het intussen duidelijk dat 
energiebedrijf PZEM er in financieel opzicht zeer wel bij vaart. 
Na jaren waarbij de opbrengsten ternauwernood kostendekkend waren, 
verkeerd het bedrijf in de riante positie dat ze ruim in de liquide middel zitten. 
Daarnaast ziet het er naar uit dat grotere bedrijfsonderdelen binnenkort worden 
verkocht. 
  
De verwachting is dan ook dat er aan de aandeelhouders een behoorlijk 
(super)dividend zal worden uitgekeerd. 
Over de hoogte van dat dividend zal nog worden gesproken, enerzijds zal de 
directie zo veel mogelijk zekerheid wil inbouwen, anderzijds wij als 
aandeelhouders niet meer risico geld in de onderneming willen laten dan nodig 
is. 
  
Wat ChristenUnie betreft is het goed nu al een goed plan te maken wat met dit 
dividend te doen, daarom volgende vragen: 

 

1. Is GS het met ons eens dat een eventueel (super)dividend van PZEM niet aan 
lopende uitgaven moet worden uitgegeven maar geïnvesteerd? 

In de voorjaarsnota 2022 heeft PS de beleidslijn PZEM dividend 
vastgesteld over de wijze waarop het dividend in de provinciale 
begroting wordt ingerekend. Deze beleidslijn biedt ruimte voor het 
doen van investeringen. 

2. Is GS het met ons eens dat het goed zou zijn als de incidentele opbrengsten uit 
PZEM worden gebruikt om (sociale) huurwoningen te verduurzamen zodat de 
bewoners van deze huizen ook hun energierekening nog kunnen betalen? 

Zie vraag 1. De beleidslijn maakt het mogelijk dat uw Staten, op 
moment de dividenden daadwerkelijk ontvangen zijn en als vrij 
besteedbaar zijn te beschouwen, hierover expliciete afwegingen 



   

Vragen Commissie Bestuur Antwoorden  

maken, ook in het kader van mogelijke andere provinciale 
vraagstukken die op dat moment van toepassing kunnen zijn. 

3. Zou GS willen overwegen om daarom het (super)dividend van PZEM onder te 
brengen in een fonds waaruit de verduurzaming van (sociale|)huurwoningen 
wordt betaald. 

Zie vraag 2.  

4. Zou GS met Zeeuwse woningbouwverenigingen in overleg willen gaan om dit 
plan verder vorm te geven? 

Zie vraag 2.  

5. Zou GS met de andere aandeelhouders, de Gemeenten, in overleg willen gaan 
of deze mee willen doen, en hun opbrengst uit PZEM ook in het fonds onder te 
brengen? 

 
ChristenUnie ziet in dit plan volgende voordelen: 
- Er wordt versneld invulling gegeven aan de opgaven uit de RES om het 

energieverbruik in de bebouwde omgeving omlaag te brengen. 
- Huurders die in elk geval voor de korte termijn worden geholpen door het 

aftoppen van de rekening door overheidssteun, krijgen voor de langere termijn 
ook perspectief op een oplossing. 

- De opbrengst van het Zeeuwse bedrijf, PZEM komt zo ten goede aan zo veel 
mogelijk inwoners van Zeeland. 

- De leefbaarheid in Zeeland krijgt een goede impuls. 
  
Graag horen we de reactie van GS en of zij de geschetste voordelen ook zo ziet. 

Zie vraag 2.  
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